
《中国中西医结合杂志》关于伦理学的声明 

本刊遵循国际医学期刊委员会（ICMJE）对生物医学类稿件的统

一要求（ICMJE  Recommendations）。 

伦理学声明如下。 

当论文的主体以人为研究对象时，作者应说明其遵循的程序是否

符合机构或国家人体试验委员会制订的伦理学标准及赫尔辛基宣言

（2013 年修订版），并可提供该委员会的批准文件复印件及受试对象

或其直系亲属的知情同意书复印件。当报告动物实验时，作者应说明

是否遵循了机构或国家制订的实验动物管理与使用指南。 

    When reporting experiments on human subjects, authors should indicate 

whether the procedures followed were in accordance with the ethical standards 

of the responsible committee on human experimentation (institutional and 

national) and with the Helsinki Declaration of 1975, as revised in 2013. If doubt 

exists whether the research was conducted in accordance with the Helsinki 

Declaration, the authors must explain the rationale for their approach, and 

demonstrate that the institutional review body explicitly approved the doubtful 

aspects of the study. When reporting experiments on animals, authors should be 

asked to indicate whether the institutional and national guide for the care and use 

of laboratory animals was followed. 


